
Výroční zpráva pana Rudi Killmaiera, poradce chovu IDC 

Vážení předsedové , vážení delegáti, předkládám Vám moji výroční zprávu. 

1.ZTP – Statistika 2022 

V roce 2022 se konalo v Evropě 32 ZTP (německá bonitace) , kterou skládalo 

322 dobrmanů s následujícími výsledky: 

130 V 1 A 

54 V 1 B 

70 SG 1 A 

39 SG 1 B 

3 G 1 A 

2 G 1 B 

22 o 3 měsíce odloženo 

2 nezbonitováno 

2.HD  – Statistika 2022 

Provedená vyšetření v období od 01.01.2022 – 31.12.2022 

Celkem 294 jedinců 

HD 1: 206 (70%) 

HD 2: 71 (24%) 

HD 3: 17 (6%, 14 v zahraničí, 3 v Německu) 

HD 4: 1  

HD 5: 0  

3. DCM  – Statistika 2020 – 2022 

v období od  01.07 2020 do 05.07.2022 bylo  provedeno 370 vyšetření srdce 

s následujícími výsledky: 

353 (95,5% ) žádné nebo minimální kardiovaskulární změny 

15 (4%) mírné kardiovaskulární změny 

2 (0,5%) kardiovaskulární změny vysokého stupně 

 

 



4. Ostatní 

V posledních letech jsme v chovu dosáhli určitých úspěchů v pozitivních 

změnách v chovu: 

- dosáhla se vynikající barva u hnědých psů 

- ubylo nepravidelné postavení dolních řezáků, příliš světlé a hluboko 

posazené oči 

- mírně se zlepšilo i zaúhlení převážně strmého předhrudí 

Negativní změny: 

- velikost 

- jedinci jsou příliš velcí a těžcí, což vede stále častěji k natržení zkřížených 

kolenních vazů 

- díky zvyšování velikosti jedinců se mění i velikost hlavy 

- téměř postrádáme jedince, převážně samce, kteří mají správně přiléhající 

pysky 

- ztráta pigmentu, povislé koutky 

Malý úryvek ze STANDARDU DOBRMANA: 

pysky by měly pevně a hladce přiléhat na čelist a zajistit těsné uzavření ústní 

štěrbiny a měly by být tmavě pigmentovány. 

 

Záleží na nás všech, kteří jsme v klubech zodpovědní, na rozhodčích a na 

chovatelích, abychom tento negativní vývoj plemene zastavili. 

 

Děkuji za pozornost  a přeji hezké IDC-dny. 

 

Rudi Killmaier 

 

 

 

 



 

 


